086—065 .o .o 2021 Olgr (02 sas1 (07 Al

Agclagally agsl il
JoSH b} & @Bl jLes1-2018-2000 s 51531 & daladl D3kl Aoy e Ldlanatt S1st Yt S

ARDL- 34 g3k

The impact of extraordinary revenues on the balance of the public budget in Algeria- 2000-2018-
Testing the relationship using the Co-integration and ARDL approach-

L'impact des recettes extraordinaires sur le solde budgétaire en Algérie 2000-2018-
Teste de la relation par la co-integration et le model ARDL

2 *1.
(o 9 o ¢ T8 ey
2021/06/20 : e S 2020/11/06 :J g 0 2020/01/28 : Juwsi D
tpeihe
e phsanl el3y 2018-2000 s Jos s 3 w51k oy e stV S ATl ) 4,1 ods o
A e ol 1 aladly S 3 aslae WY S obise e U oSSl ARDL 231 jb) ¢ Sl sl

s i B8 8 IS sl e S aaad) aglann V) bl Y OF s Bl 3 e LSS ole ) anh, ) coals
B O Slgdl & g ISty Leelis)) oy 3y (sl

ARDL £56 (dlbbse Slagy 85l e ikl dos) ¢ 51 cl Slayr taslana¥) ol 0 &bl N

Abstract:

The objective of this study was to measure the impact of extraordinary revenues on the Algerian
budget balance during the period 2000-2018, using the co-integration approach in the context of
ARDL models. The study included the components of extraordinary revenues in Algeria, which are:
Dividends of the Bank of Algeria, dividends of Sonatrach and other dividends.

The study concluded that there is no co-integration in the relationship between the two variables,
which means that the exceptional revenues realized in this period were insufficient to reduce the
budget deficit, despite its significant increase in the last three years.

Keywords: extraordinary revenues; Dividends of the Bank of Algeria; Sonatrach dividends;
budgetary balance; budgetary deficit; ARDL models.
Résumé:

L'objectif de cette étude était de mesurer l'impact des recettes extraordinaires sur le solde
budgétaire algérien dans la periode 2000-2018, en utilisant I'approche de Co-intégration dans le cadre
des modeles ARDL. L'étude a inclus les composantes des recettes extraordinaires en Algérie, qui
sont: Dividendes de la Banque d’Algérie, dividendes de Sonatrach et d’autres dividendes.

L'étude a conclu qu'il n'y a pas de Co-intégration dans la relation entre les deux variables, ce qui
signifie que les recettes exceptionnelles réalisées au cours de cette période étaient insuffisantes pour
réduire le déficit budgétaire, malgré son augmentation significative dans les trois dernieres années.
Mots clés : recettes extraordinaires; Dividendes de la Banque d’Algérie; dividendes de Sonatrach;
solde budgetaire; déficit budgétaire; modeles ARDL.
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* indicates lag order selected by the criterion

LR: sequential modified LR test statistic (each test at 5% level)
FPE: Final prediction errar

AlC: Akaike information criterion

SC: Schwarz information criterion

HZ: Hannan-Quinn information criterion
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